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Freja, framgångsrik 
för FFV Aerotech

Den sjätte oktober sköts Freja upp. Till vänster väntar raketen 
"Den långa marschen” med Freja i nospartiet pä nedräkning.

Nedan är Avionikgänget redo att koppla satelliten Freja till 
raketen. Fr v Mats Larsson. Sören Andersson, Roger Eriksson. 
Stig Nilsson och Per Winther. På bilden saknas Hasse 
Pettersson från VAS.

Projektledaren Stig Nilsson skriver i detta nummer ett 
tackbrev till alla som deltagit projektet och medverkat till att 
göra det framgångsrikt för FFV Aerotech.

sid 4-5

Arboga 1992-10-26
A Skandinaviska Enskilda Banken

Vid kontroll, kontakia utfärdaron eller Ort. datum



Satelliter 
och strålknivar 

ger FFV Aerotech 
en positiv profil

av FFV Aerotechs samarbetsprojekt har
fått en hel del uppmärksamhet på senare tid.
Framför allt samarbetet med Rymdbolaget

om forskningssatelliten Freja. Men även sam
arbetet med Elekta Instrument AB om till
verkning av en strålkniv för hjärnkirurgi. Även 
om båda berör klart begränsade nischer av fö
retagets verksamhetsområde, tillför de FFV 
Aerotech en positiv image som gynnar före
tagets totala profil, enligt VD Jan Eiborn.

misstolkas och ibland för tan
karna till bilverkstäder och 
enklare industriunderhåll.

FFV Aerotech är ett i grun
den utomordentligt fint och 
kunskapsintensivt företag 
med sin styrka i välutbildade 
människor, gediget yrkes
kunnande och lång erfaren
het. I fråga om kvalitetskrav 
har vi också en särställning i 
jämförelse med annan indus
tri, konstaterar Jan.

Missuppfattad profil
— Trots detta missuppfattas 
vår profil ofta av omgivning
en. Bland grannar, blivande 
personal, konkurrenter, pre
sumtiva kunder och samhället 
i övrigt finns ibland en ten
dens att jämställa oss med 
vanliga serviceföretag. Det är 
begreppet underhåll som 

Mindre kärna
Företagets egna anställda har 
en betydligt klarare bild av 
FFV Aerotechs verkliga in
riktning, även om den har 
förändrats på senare år. 
Traditionellt verkstadsunder- 
håll för försvaret var en gång 
och är fortfarande något av 
kärnan i vår verksamhet, på
pekar Jan. Men sanningen är 
att det i dag omfattar betyd
ligt mindre än hälften av den 
totala omsättningen på 1,2 
miljarder kronor inom före
tagsgruppen.

Tack vare all samlad erfa

renhet och kunskap har vi 
ändå med framgång breddat 
vårt engagemang och arbets
fält betydligt. Och mot den 
bakgrunden sätter jag stort 
värde på vår roll i arbetet 
med satelliten Freja och 
Elektas strålkniv, tillägger 
han.

Klart kvalificerad
— En rationell förklaring till 
vårt engagemang i dessa pro
jekt är att båda ligger nära 
FFV Aerotechs verksamhet 
vad gäller kvalitets-, miljö- 
och mätkunnande. Med vår 
bas inom flygunderhållet är 
vi vana att arbeta med ext
remt höga krav på sådana 
områden.

Publiciteten, framför allt 
kring Freja, får därför ett po
sitivt värde även för vårt fo
retag som helhet, menar Jan. 
Den öppnar omvärldens 
ögon, och kanske även våra 
egna, for de kvalifikationer 
som FFV Aerotech faktiskt 
besitter.

— Det finns även en an
nan, väsentlig aspekt, och det 
är att båda projekten ger oss 
en lönsam tilläggsvolym. Vi 
tjänar naturligtvis pengar på 
detta samarbete.

Rätt balans
En annan sida av saken är, 
att vi måste iaktta viss försik
tighet i framtoningen av pro

jekt som ligger vid sidan av 
vår egentliga verksamhet.

— Det gäller framför allt 
att rätt balansera värdet av 
sådana uppdrag mot den 
stolta kärna vi har inom om
rådet flygunderhåll, betonar 
Jan. Med denna som vår bas 
och en balanserad framto
ning kan vi utan tvekan läg
ga grunden till nya goda affä
rer även i framtiden, som bi
drar till en positiv profil för 
FFV Aerotech, avslutar 
Jan.

Anne Allard



FRÅN BASVERKSAMHETEN

Ny luftdataenhet för J35 från idé till leverans
De flesta av FFV Aerotechs uppdrag för försva
ret faller inom ramen för det som kallas bas
verksamheten. Den rymmer det mesta, stort 
som smått, från enstaka beställningar till lång- 
dragna projekt.

Ett uppdrag av det senare slaget handlar om 
att ta fram ny luftdataenhet, LD-8, till flyg
plan 35. Den första enheten i serien blev god
känd och leveransklar i juni, men förarbetet
började långt tidigare. 
Bakom uppdraget låg bland 
annat anmärkningar från fö
rarna och oacceptabel ökning 
av kostnader knutna till luft- 
dataenheren LD-2 i J35 
Draken. Redan 1985 starta
de Örjan Johansson på av
delning Flygelektronik en 
studie av felutfall och under
hållskostnader.

Sedan dess har han bytt 
roll från leverantör till kund 
och arbetar nu själv på 
FMV:FlygEL2, som är be
ställare av den nya enheten.

Nya LD-8 är en mikro
processorstyrd, digital luftda- 
taenhet och består av en en
da burk. Den mäter bland 
annat flygplanets höjd och 
fart samt bearbetar informa
tionen, som sedan abonneras 
av andra system. Exempelvis 
sikte och flyginstrument.

Många anmärkningar
Efter den inledande studien 
hade Örjan flera anmärk
ningar på sin lista. Felutfallet 
var högt, och en del anmärk
ningar berörde till vissa delar 
även flygsäkerheten. Det 
fanns reservdelsproblem och 
underhållskostnaderna var 
onekligen höga. Dessutom 
angav han lång hindertid vid 
felsökning i flygplan.

Tilläggas kan också att 
LD-2 består av två burkar.

På detta följde uppdraget 
att göra kostnadsutredning 
och ge förslag på möjligheter 
att införa ny luftdataenhet, 
vilket senare även beslutades 
av Flygstaben.

Färdig hårdvara
Kim Pettersson övertog an
svaret för projekt LD-8 efter 
Örjan Johansson.

FMV tecknade kontrakt 
med leverantören i mars 
1990. FFV Aerotech bistod 
med offerturvärdering och 
viss medverkan under kon- 
traktsförhandlingarna. Valet 
föll på GEC Avionics i 
England, berättar Jörgen 
Appclgren som är gruppchef 
på Luftdatasystem.

Företaget erbjöd en redan 
utvecklad hårdvara som 
grund. LD-8 bygger på den
na standardenhet och komp
letteras sedan med applika
tioner för att klara de nya 
kraven och anpassningen till 
flygplan J35. Enheten skall 
passa med befintliga anslut
ningar vilket — som så ofta - 
kräver en kombination av 
gammal och ny teknik.

— En fördel med detta 
konstruktionssätt var att vi 
vann mycket tid vid framtag- 
ningen och även projektsä
kerhet, tillägger han. Inom 
loppet av ett år var den första 
prototypen klar för luftvär- 
dighetsprov.

Klar för kontroll
Under juni 1991 inleddes 
flygutprovningen, som följ
des av en del modifieringar. 1 i 
juni detta år blev det klar- j 
tecken för tillverkning av se- j 
rien, som omfattar ett 70-tal 
enheter. Den första scrieen- | 
heten leveranskontrollerades 1 
samma månad. Vår beställ- , 
ningsvolymen sedan 1988 ' 
ligger totalt på drygt 4 miljo
ner kronor, berättar Jörgen.

FFV Aerotech kommer 
också att utbilda den teknis
ka personalen på förband. 
Både med en systemkurs för ' 
LD-8 och en genomgång av 
A-nivåtest på uppdrag av

Vid mötet i oktoberfick kundens representanter, sittande fr v LeifSuänson frän QFlygE. Pia Ortman och 
Örjan Johansson från Fl)gEL2, varsin LD i eksnitt till minne av projektet. Tillverkarna av såväl original som
modell ärfrv Jörgen Appelgren och Kim Pettersson med I.D8 i famnen samt sektionens chefSören Janeheden.

Gert Rosenblad, FuhF3.

Inbyggd test
För att öka tillförlitligheten 
har LD8 försetts med omfat
tande inbyggd test, som sker 
kontinuerligt under flygning. 
Den minskar dessutom be
hovet av underhåll, enligt 
Jörgen.

— Vi har även utvecklat 
det nya A-nivåtestprogram- 
met. Det går nu för en enda 
man att på mycket kort tid 
testa hela LD-systemet via en 
pc som teknikern kan ta med 
upp i cockpit. Det är bland 
annat våra tidigare erfarenhe
ter från framtagning av en 
systemintegrationstestare. 
DTS, åt Nord-Micro som 

gjort det möjligt for oss att 
genomföra den delen av pro
jektet helt själva.

Kunnig kund
Örjan Johansson var en av 
deltagarna vid ”leveransmö
tet” den 22 oktober.

— För mig kändes det 
inspirerande att få delta i in
ledningen av ärendet, berät
tar han. FFV Aerotech fick 
där möjlighet att i ett nötskal 
utnyttja sitt kunnande både 
på teknik och verkstadssidan 
plus alla resurser på mätsi- 
dan. säger han. Örjan är 
dessutom mycket nöjd med 
det sätt pä vilket Kim 
Pettersson har drivit arbetet 
vidare.

Hur känns det då för ho
nom att i dag själv ta emot 
resultatet av ett arbete som 
han en gång var med om att

— Det är egentligen det 
roligaste med saken. Jag är ju 
väl insatt i projektet från 
början och far nu för FMVs 
räkning, tillsammans med 
min arbetskamrat Pia 
Ortman på F.\lV:FlygEL2. 
bära det yttersta ansvaret och 
beslutsrätten för samma pro
jekt som jag startade som 
konsult, avslutar han.

Text och foto: 
Anne Ailard



BREV BETYDEK
11454 STOCKHOLM

FFIS* ,

Ett brev betyder så 
mycket... Här publi
cerar vi tre brev, som 
vi gärna vill fösta läse
kretsens uppmärk
samhet på. Ett brev 
kommer från Stig ; 
Nilsson, projektledare 
för Freja, som tackar 
alla som bidragit till 
att göra Frejaprojek- 
tet till den succé det 
har blivit för FFV 
Aerotech.

Brev nummer två är skrivet 
av Jan Eiborn och ställt till 
Barncancerfonden. På famil- 
jedagen i Arboga hölls en > 
auktion där behållningen 1 
skulle gå till Barncancer
fonden. Nu skriver Jan ett 
brev och översänder samti- | 
digt 176000 kronor.

Det tredje brevet kommer 
från en av FFV Aerotechs 
kunder, Elekta Instru- 
MENt. Avdelning Tillverk
ning vid division Flygtek
nik tillverkar Elektas strål
kniv.

Först Stigs brev:
”Till alla er som har bi

dragit till att göra Frejapro- 
jektet till den succé det har , 
blivit för FFV Aerotech: | 

Som väl alla vet sköts sa
telliten Freja upp från 
Gobiöknen den 6 oktober. 
Allt gick otroligt bra! 
Satelliten tog sig till sin rätta 
bana. Alla instrument funge
rar som tänkt. Temperaturer, 
spänningar och strömmar är 
precis som beräknat. Allt har 
varit en fullständig framgång 
tack vare det utomordentliga 
arbete som lagts ned av alla 
er som varit inblandade i 
projektet.

Jag vill på detta sätt tacka 
speciellt alla i projektgrup
pen för era insatser:

Sören Andersson AF45, 
Maj-Britt Danielsson AS03, 
Roger Eriksson AE75, Mats 
Larsson AF45, Hans 

Petersson VAS MP60, Per 
Winther AE75.

Utan er, som jag vet har 
lagt ner både själ och hjärta i 
arbetet, skulle projektet ald
rig ha gått att genomföra på 
detta lysande sätt.

Under vissa, längre perio
der har projektet även fått 
försträkning för att klara bc- 
vakningsjobb, tillverkning av 
termiska filtar samt en del 
andra diverse bestyr. Jag vill 
även tacka er som deltagit i 
dessa aktiviteter och bidragit 
med stor stimulans, lojalitet 
och kunnande i arbetet. Jag 
beklagar verkligen att vissa av 
er inte längre har något arbe
te kvar på företaget.

Ragnar Axelsson VAS 

RV44, Ove Andersson 
ÅS57, Hans Samuelsson 
ÄS57, Göran Widin ÄS14.

Slutligen vill jag tacka alla 
de avdelningar som lånat ut 
sin personal till projektet 
samt de som bidragit genom 
direkta tjänster. Ert stöd och 
smidiga samarbete har varit 
en förebild för hur ett pro
jekt bör stöttas från linjen. 
Tack till

Systemteknik - ptojekt- 
och kvalitetsstyrning samt 
transporthantering mm’ 
Flygelektronik - testingen 
jörer, bygge av testutrusr. 
ning, konstruktion av ante” 
ner mm. Elektronik - 
nisk hantering, kablagetd- 
verkning, kretskortmonte-



SÅ MYCKET

ring mm. Verkstad - batte- 
rivårdsutrustning och alla in
terna transporter mm. 
Robot - optisk testutrust
ning. Mätteknik - kompo- 
nentprovning mm. Teknisk 
support - registreringsser- 
vice och tryckeriarbeten. 
VAS - mekanisk testingenjör, 
mekaniska specialarbeten, 
koordinatmätning, kalibre- 
ring, bevakning och ytbe
handling. Åsby Service - 
termisk beklädnad, bevak
ning och en mängd andra di
verse serviceuppgifter,

Med vänlig hälsning och 
med hopp om fortsatt gott 
samarbetet”

Stig Nilsson, 
Projektledare Freja

Så Jan Eiborns brev till 
barncancerfonden:

”Med stor glädje och viss 
stolthet vill jag, som repre
sentant for FFV Aerotech 
AB, bidra med ett belopp på 
176 000 kronor i anslutning 
till Barncancerfondens in
samling fredag den 6 novem
ber 1992.

Bidragsgivarna är i detta 
fåll många till antalet. 
Nämligen FFV Aerotech AB 
i Arboga och företagets an
ställda samt deras anhöriga.

Pengarna är resultatet av 
i den auktion, som arrangera

des på företagets Familjedag 
i den 20 september. Till in

samlingen av auktionsgods 
i bidrog såväl de anställda själ

va som företaget. Allt som 
inte bytte ägare på auktio
nen, såldes istället på den 
loppmarknad, som blev nå
got av ett lunchnöje under 
tre följande dagar.

När varorna var slut visa
de kassan totalt 88 000 kro
nor. Men förutsättningen för 
auktionen var att företaget 
skulle bidra med ett belopp 
som motsvarar summan av 
auktion och loppmarknad. 
Alltså 88 000 kronor i detta 
fåll.

Följaktligen har jag nöjet 
aa överlämna vårt samlade 
bidrag på 176 000 kronor.

Jag vill också passa på att 
sporra andra företag att hina 
på något liknande. Den här 

insamlingen har varit en 
nöje för mig och mina med
arbetare. Vi har dels haft stor 
glädje av den själva, dels 
hoppas vi att vårt bidrag nu 
skall komma till glädje och 
nytta även för andra.

För FFV Aerotech AB i 
Arboga och alla anställda 
med anhöriga”

Jan Eibom VD
Och till slut brevet från 

Elekta:
"Den första satsen om 15 

st bågar har ankommit oss i 
rätt tid och med rätt kvalitet 
trots mycket pressad tidplan.

En leverans av stor bety
delse för oss. Vi har nu åter 
kunnat möta förväntningar
na från en marknad med 

högt ställda krav.
Detta har varit möjligt en

dast tack vare Er höga kom
petens i produktion- och 
kvalitetsteknik, samt inte 
minst på det sätt samarbetet 
mellan dessa resurser har 
fungerat i projektgrupp.

Till de personer vilka är 
engagerade i detta projekt 
vill vi framföra vårt speciella 
tack.

Sättet på hur Ert arbet be
drivs och den positiva attityd 
som visas oss. bekräftar åter 
att vårt val av långsiktig sam
arbetspartner har varit rik
tigt.”

Elekta Instrument AB
Inköpsavdelningen
Jan Christer Blomstedt



Engelskkurs i Nora

"Kinesiskan" tabu
på engelsk vecka

Septembermorgonen är mild. Efter duggregnet börjar solvärmen tränga 
igenom de tunna molnen. Nora, Berslagens pärla, skymtar nere vid 
sjön. Här på sluttningen mot söder ligger Christinelund. Det vackra, 
gamla trähuset i två våningar gör karriär som konferensgård på ålderns 
höst.

Inne pågår dagens första lektioner, men i salens bekväma skinnsoffor 
på nedre botten skall eleverna strax hämta andan över a nice cup of cof-
fee.
Dörren till lektionssalen 
öppnas. Paul Caird kommer 
fram och hälsar glatt i upp- 

ykavlade skjortärmar och med 
’ illa dold förtjusning. Det här 

har han inte förvarnat de an
dra om. Samtidigt dyker 
Maynard Gallegos upp med 
sin grupp.

Svenskan bannlyst
Efter artighetsfraserna på 
engelska, ger jag deltagarna 
ett rubrikförslag. Company 
costs waisted? What’s the 
point of training bird-brains. 
Eller på ”kinesiska” — Kastar 

företaget bon sina pengar? 
Ar det någon idé an utbilda 
hönshjärnor? Kommentarer
na blir både skran och buan-

"Kinesiskan” är lärarnas 
eget påfund. Under sina 
veckolånga övningar, eller 
prövningar, bannlyser Paul 
och Maynard svenskan. Den 
som glömmer sig blir snabbt 
tillrättavisad med ett "No 
Chinese”!

Skilda nivåer
I dag deltar fyrtiotalet elever 
från Avionik. På olika tid

punkter och nivåer, men 
med samma lärare. Alla har 
först testats, och på basen av 
individuella kunskaper har 
de placerats i grupper. Några 
är nybörjare, andra har varit 
med i fyra-fem år och under
visningen är anpassad däref-

Färgrikt språk
Allmän ordkunskap far stor 
plats liksom affårsengelskan 
och grammatiken. Dessutom, 
säger Maynard, ingår själv
klart en portion vett och eti
kett i den sociala samvaron. 

— Ordmässigt befinner 
sig eleverna i en ganska snäv 
cirkel när de börjar, fortsätter 
han, och vår ambition är att 
hela tiden utöka deras radie. 
Först med inlärning av nya 
ord och sedan genom att de 
lär sig utnyttja dem.

Maynard tar TVn som ex
empel. I början var den 
svartvit och endimensionell. 
Med tiden kom färgerna och 
nu har den till och med fått 
flera dimensioner.

På samma sätt får orden 
språket att växa.

Rejäla doser
Veckokurser vår och höst 
och enstaka lektioner däre
mellan kräver att eleverna 
absorberar mycket material 
på egen hand, säger han. 
Rejäla doser är nödvändiga 
vid intervalkräning, och re
petitionerna blir en viktig 
faktor.

— Här matar jag dem 

med sextio nya ord varje dag 
för allmän ordkunskap. Allt 
fastnar inte direkt men med 
ständig upprepning nöter de 
in mer och mer.

Flash-cards är A och O i 
träningen. Kortbuntar med 
ord och uttryck som eleverna 
översätter och plockar in i si
na rätta sammanhang. I USA 
används de i all slags under
visning och har visat sig vara 
ett effektivt hjälpmedel.

Hjärnkirurgi och 
dynamit
Paul jobbar bland annat med 
grammatiken. Han läser först 
av elevernas svagheter och 
sätter sedan in träning där 
den bäst behövs.

— Det gäller att polera 
bort misstag och fel som de 
har vant sig vid under många 
år. Sedan måste man skapa 
en solid bas att bygga vidare 
på för att underlätta en 

i snabb inlärning, säger han.

Pä sin flasb-card visar Bengt Parkedalfrän Robot ordet "benefit". Lennart Ivernyr, frän 
samma avdelning, väntar pä översättningen och pä att Bengt skall bygga in ordet i en me
ning pä engelska. Båda menar att de har stor "nytta " av att träna engelska pä dena sätt.

Hyde, intensiv språkträning i engelska för ett fyrtiotal av Avioniks medarbetare.



Paul använder garna ett 
mustigare språk än sä. Dä 
pratar han om hjärnkirurgi 
pä nybörjare, eller rena 
Black-&-Dccker-jobbet. De 
mer avancerade kräver inte 
fullt så mycket dynamit läng
re, tillägger han med sitt bre
daste leende.

— Och vi kallar gram
matiksalen for tortyrkamma
ren, replikerar en elev.

Varierad konfekt
Paul frän Skottland och 
Maynard frän Amerika har 
samarbetat många år med 
språkträning inom svenska 
företag. Att de är två skilda 
personligheter, har säkert si
na fördelar. Det ger variation 
när eleverna växlar mellan lä-

Paul kryddar lektionerna 
med både elakheter och ro
ligt smägnabb. Maynards 
lektioner ger som motsats en 
mer eftertänksam och rofylld 
känsla. På det sättet jobbar 
de båda mot det gemensam
ma målet att driva deltagarna 
till framgång och resultat.

Kunskap ger övertag
— Det svåraste är att mata 
in och börja använda allt 
nytt vi hela tiden lär oss. 
Men visst märker jag an mer 
och mer fastnar ju längre vi 
häller på, säger Bengt 
Parkedal från Robot, på 
engelska förstås.

Ulf Campner från 
Flygelektronik, har redan 
haft nytta av kunskaperna i 
jobbet. Bland annat vid 
kundmöten där samtalen 
fors på engelska.

Maynard understryker an 
god språkkänsla ger övertag i 
sådana situationer. Den som 
bäst kan hantera språket 
hamnar automatiskt i en 
överläge till exempel vid för
handlingar.

So keep up the good 
work, girls!, far bli min av
slutande uppmaning helt i 
Pauls anda.

Text och foto: 
Anne Allard

Paul och Maynard i spetsen fiir de 
tha arionitare som ägnade hela 
första teekan i september åt att 
tanka och tala enbart på enphka. 
lem som bröt mot regeln och läste 
en stensk kvällstidning skalljag 
inte arslöja har.
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FFV Aerotech ingår 
i Celsiuskoncernen

Flottiljbesök ett 
lyft för AF40

Dags att ta plats för Herctdestransport till Fl 7förfr v Arne Johansson,
Lasse Larsson, Per-Ame Norling Doris Nilsson, Ronny Andersson, 
Wenche Brynildsen och Ingemar Selbergfrån sektion AF40. övriga vän
tar ombord.

På morgonen den 6 
oktober flög AF40 
Målinmätning/Te- 
lekrig i Arboga med 
”egen” Hercules ner 
till F17 i Blekinge. 
Lasse Larsson, chef 
för sektionen, har se
dan länge planerat 
studiebesök på flot- 
tilj.

— Många av de yngre med
arbetarna har aldrig haft di
rekt kontakt med flottiljverk
samheten. Därför hörde jag 
mig för om möjligheterna att 
göra ett besök för att fa in
blick i de tekniska tjänsterna 
och möta flygförarc.

Tekniske chefen på F17> 
Sten-Inge Drie, nappade di
rekt. Detta är en god investe
ring för framtiden, menade 
han, och spikade datum med 
Lasse.

De beslöt att kombinera 
besöket med den årliga kon
ferens som sektionen nor
malt har med flottiljen. Där 
diskuterar man bland annat 
långsiktiga mål, strategier 
och arbetsformer.

Från Stockholm anslöt 
också Stig Hemström med 
sina medarbetare på sektion 
AF70 Teknik konsult. 
Sten-Inge Drie gav besökar
na en allmän genomgång av 
den tekniska verksamheten 
på Fl7. De fick en presenta
tion både av HKP10 och 
UTA-systemet, liksom spa
nings- och jaktverksamheten.

— Dessutom träffade vi 
flygförarna som berättade 
om sina uppdrag och pro
blem. En mycket nyttig kon
takt för oss samtliga, tillägger 
Lasse, som försäkrar att stu
diebesöket var ett lyft för he
la sektionen. Med eller utan 
Hercules.

Text och foto: 
Anne Allard

Tack
Ett ston och varmt tack till alla som uppvaktade mig 
när jag fyllde 50.

Christina Larsson

Celsius delårsbokslut:

Stabil resultatutveckling
CELSius-koncernens resultat efter finansnetto 
för perioden januari-augusti blev 345 miljoner 
kronor.

Rensat från intäkter från försäljning av off- 
shoreriggar i början av 1991 har resultatet för
bättrats med 31 Mkr jämfört med motsvaran
de period föregående år.

Försäljningen ökade till 7,7 miljarder kro
nor och orderstocken uppgick den 31 augusti 
till 22 miljarder kronor.

För helåret förväntas ett resultat efter fi
nansnetto på minst samma nivå som föregåen
de år, d v s drygt 500 Mkr.
CELSius-koncernen redovisar 
ett resultat efter finansnetto 
på 345 Mkr (427 Mkr) för 
perioden januari-augusti 
1992. Rensat från intäkter på 
113 Mkr från försäljningen 
av offshoreriggar i början av 
1991 har resultatet förbätt
rats med 31 Mkr jämfört 
med motsvarande period fö
regående år.

Inom försvarssektorn har 
resultatet efter finansnetto 
förbättrats med drygt 200 
Mkr. Vinstökningen avser i 
första hand verksamheten in
om Bofors, men resultatet 

har också ökat inom 
Kockums, FFV Aerotech 
och Telub. Det förbättrade 
resultatet är i hög grad hän- 
förligt till ett aktivt effektivi- 
serings- och rationaliserings- 
arbete inom de försvarsan- 
knutna företagen.

Däremot har resultatet för 
Calor-Celsius inom rörin- 
stallationssektorn försämrats 
med drygt 100 Mkr under 
perioden. Orsaken är vikan
de efterfrågan samt mycket 
pressade priser på markna
den. I resultatet för Calor- 
Celsius ingår också kostna

der för anpassning av verk
samheten till en lägre nivå.

Faktureringen under pe
rioden uppgår till 7,7 miljar
der kronor, vilket är en ök
ning med 2,1 miljarder kro
nor jämfört med motsvaran
de period under föregående

— Vår finansiella ställ
ning är stark, vi har en bra 
orderstock och är bland de 
ledande på marknaden inom 
valda områden, säger Cel
sius Industriers styrelse
ordförande och koncernchef 
Olle Lund i en kommentar 
till delårsrapporten. Sam
mantaget innebär detta att vi 
ser med tillförsikt på framti-

— Under året har vi ge
nomfört betydande personal
minskningar som en följd av 
svag efterfrågan inom vissa 
områden men också som ett 
led i en fortlöpande effektivi- 
sering av verksamheten.

— Förberedelserna för en 
ägarspridning fortsätter och 
jag är övertygad om att Cel
sius Industrier blir ett int
ressant företag för investerare 
så snart som de marknads- 
mässiga förutsättningarna för 
en börsintroduktion förbätt
ras.

Maria vann första Celsiusmilen
Det var mer snö i Karlskoga den 17 oktober 
än vad det var i Mora vasalopsdagen i mars 
när den första Celsiusmilen arrangerades. 
Trots detta startade omkring 120 av bortåt 
160 anmälda.

För FFV Sport Malmen var det stora 
framgångar, med Maria Svcdin-Andersohn, i 
spetsen. Hon segrade, med god marginal, 
nästan två och en halv minut, före tvåan.

I herrklassen kom Elis Norberg och 
Reinhold Lagerblad bland de 15 bästa. På 
42:a plats kom Arbogas Mats Grankvist och 
på 58:e plats Sport Malmens flitige Sven 
Olof Eriksson


